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برگزاری مراسم تودیع و معارفه دو 
عضو هیات مدیره بانک ملی ایران و 
مدیر امور حوزه مدیریت و روابط 

عمومی

مدیره  هیات  جدید  عضو  دو  معارفه  مراسم 
بانک ملی ایران و مدیر جدید امور حوزه مدیریت 

و روابط عمومی این بانک، برگزار شد. 
ایران،  ملی  بانک  عمومی  روابط  گزارش  به 
دکتر ابوالفضل نجارزاده مدیر عامل بانک در 
و  رزازان  مسعود  امیر  آقایان  معارفه  مراسم 
حسین بهاری اعضای جدید هیات مدیره بانک 
ملی ایران و تودیع آقایان ناصر شاهباز و کاووس 
ایرج پور از اعضای سابق هیات مدیره این بانک 
و همچنین معارفه آقای رضا رفیعا مدیر امور 
آقای  تودیع  و  روابط عمومی  و  حوزه مدیریت 
سابق حوزه  امور  مدیر  قادی  امیری  مصطفی 
اعضای هیات  با حضور رئیس و  مدیریت که 
برگزار  ایران  ملی  بانک  عامل  هیات  و  مدیره 
شد،بر غنای کارشناسی نیروی انسانی در بانک 
ملی ایران تاکید کرد و گفت:یکی از ویژگی های 
بانک ملی ایران،عرق سازمانی نیروی انسانی به 
این بانک و دغدغه شان نسبت به منافع بانک 

ملی ایران است.
وی با اشاره به توانمندی های دو عضو جدید 
هیات مدیره و مدیر جدید امور حوزه مدیریت 
از  ایران  بانک ملی  و روابط عمومی،بیان کرد: 
جایگاه پیشرویی در نظام بانکی کشور برخوردار 
است و شایسته است که عملکردش در همه 

بخش ها در نظام بانکی ممتاز باشد.
دکتر نجارزاده ضمن تقدیر از عملکرد دو عضو 
سابق هیات مدیره بانک و مدیر سابق امور حوزه 
مدیریت و روابط عمومی ابراز امیدواری کرد که با 
توجه به توانمندی های اعضای جدید،بانک ملی 
ایران در مسیر تامین منافع و نیازهای مشتریان 
و تحقق اهداف عالی دولت محترم،بیش از پیش 

توفیق یابد.
عباس شفیعی رئیس هیات مدیره بانک ملی 
با  بانک  مثبت  عملکرد  بر  تاکید  با  نیز  ایران 
توجه به وظایف و شرایط پیش رو،گفت:یکی 
هر  در  مدیران  تحول  و  تغییر  های  مزیت  از 
سازمانی،تزریق نیروهای تازه نفس ، با تفکرات 
و تجربیات متفاوت است که برای عبور از چالش 

ها و مشکلات،گره گشا است. 
اعضای هیات مدیره و هیات عامل بانک نیز در 
این مراسم ضمن تقدیر از مدیران سابق، برای 
اعضای جدید هیات مدیره و مشاور مدیر عامل و 
مدیر امور حوزه مدیریت و روابط عمومی،آرزوی 

موفقیت کردند.
 امیر مسعود رزازان و حسین بهاری اعضای 
جدید هیات مدیره بانک ملی ایران نیز در این 
هیات  سابق  اعضای  از  تقدیر  ضمن  مراسم 
مدیره، بر پیشبرد برنامه های بانک ملی ایران با 

همه توان تاکید کردند.
ناصر شاهباز و کاووس ایرج پور دو عضو سابق 
هیات مدیره این بانک، ضمن ارائه گزارشی از 
امیدواری  ابراز  خود  مسئولیت  دوران  عملکرد 
کردند که با استفاده از توانمندی های اعضای 
بانک  های  برنامه  ،تحقق  مدیره  هیات  جدید 

بیش از پیش با موفقیت توام شود.
رضا رفیعا مشاور مدیر عامل و مدیر امور حوزه 
مدیریت و روابط عمومی نیز در این مراسم بر 
تقویت ارتباط مدیریت عالی بانک و بدنه کارکنان 
و مشتریان از طریق اجرای برنامه های کارآمد 

تاکید کرد.

مدیرعامل این بانک خبر داد
پرداخت 34000 فقره تسهیلات 
قرض الحسنه به بازنشستگان در 
شهریور ماه از سوی بانک رفاه 

کارگران

مدیرعامل بانک رفاه کارگران جزئیات پرداخت 
به  بانک  این  از سوی  قرض الحسنه  تسهیلات 
پوشش  تحت  مستمری بگیران  و  بازنشستگان 
سال  ماه  در شهریور  اجتماعی  تامین  سازمان 

جاری را تشریح کرد.
بانک رفاه کارگران،  به گزارش روابط عمومی 
دکتر اسماعیل للـه گانی از پرداخت 34000 فقره 
تسهیلات قرض الحسنه به ارزش بیش از 6 هزار 
و 800 میلیارد ریال به بازنشستگان از ابتدای این 
ماه تاکنون خبر داد و گفت: این تسهیلات هر 
به متقاضیان  به مبلغ 200 میلیون ریال  فقره 

واجد شرایط پرداخت شد. 
کاملا  صورت  به  تسهیلات  این  افزود:  وی 
بدون  و  شعبه  در  حضور  بدون  غیرحضوری، 

ضامن پرداخت شد. 
شایان ذکر است، پیش از این نیز بالغ بر ۷۹4 
هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه غیرحضوری به 
ارزش بیش از 6۷ هزار میلیارد ریال از سوی بانک 
رفاه کارگران به این گروه از متقاضیان پرداخت 
شده است و این مهم علاوه بر تسهیلات تکلیفی 
است که همه بانک ها از جمله بانک رفاه کارگران 

برعهده دارند. 
اقدامات  پیشبرد  راستای  در  است،  گفتنی 
تامین  سازمان  با  قرارداد  اساس  بر  و  حمایتی 
اجتماعی، تا پایان سال جاری ۱00 هزار میلیارد 
ریال تسهیلات قرض الحسنه از سوی بانک رفاه 
کارگران به بازنشستگان و مستمری بگیران تحت 

پوشش این سازمان پرداخت خواهد شد. 

رئیس مجمع نمایندگان استان قزوین:
حمایت از بانکداری قرض الحسنه را 

در مجلس با جدیت دنبال می کنیم

نمایندگان  »فاطمه محمدبیگی« رئیس مجمع 
نمایشگاه  نخستین  از  بازدید  در  قزوین  استان 
بانک  غرفه  در  حضور  با  و  استان  مالی  صنعت 
حمایت  و  پشتیبانی  بر  ایران  مهر  قرض الحسنه 
نمایندگان استان قزوین در مجلس شورای اسلامی 

تأکید کرد.
به گزارش روابط عمومی و امور مشتریان بانک 
قرض الحسنه مهر ایران، نخستین نمایشگاه صنعت 
مالی با حضور فعالان عرصه صنعت مالی از جمله 
بانک ها، بیمه، بورس و کارگزاری ها و کارشناسان 
فعال این حوزه به مدت 4 روز در استان قزوین با 
هدف توسعه و ارائه خدمات مالی و ترویج فرهنگ 

استفاده از این خدمات، برگزار شد.
نمایندگان  »فاطمه محمدبیگی« رئیس مجمع 
استان قزوین و »لطف اله سیاه کلی مرادی« نماینده 
مردم قزوین، آبیک و البرز و جمعی از مدیران نیز 

از این نمایشگاه بازدید کردند. 
بانک قرض الحسنه مهر ایران در این نمایشگاه، 
افتتاح  امکان  با  متری  غرفه ۷0  یک  تجهیز  با 
حساب آنلاین و درخواست وام آنلاین و حضور 
معرفی  به  هم زمان  به طور  بانکی  کارشناس   4
این  بازدیدکنندگان  به  طرح ها و خدمات خود 

نمایشگاه پرداخت.
متنوع  خدمات  ایران  مهر  قرض الحسنه  بانک 
در  را  دیجیتالی  و  نوین  بانکداری  حوزه  در  خود 
بستر پیشخوان مجازی، همراه بانک و کیوبانک 
همچنین  کرد.  عرضه  و  معرفی  متقاضیان  به 
بازدیدکنندگان حقوقی و نمایندگان سازمان ها و 
رفاه  بهبود  برای  بانک  این  با طرح های  شرکت ها 

کارکنان خود بیش از پیش آشنا شدند.
نمایندگان  »فاطمه محمدبیگی« رئیس مجمع 
استان قزوین در بازدید از این نمایشگاه و با حضور 
در غرفه بانک قرض الحسنه مهر ایران بر پشتیبانی 
مجلس  در  قزوین  استان  نمایندگان  حمایت  و 

شورای اسلامی تأکید کرد.
وی افزود: حمایت از بانکداری قرض الحسنه را در 

مجلس با جدیت دنبال می کنیم.
نماینده مردم قزوین در مجلس شورای اسلامی: 
نخست  گزینه  به  ایران  مهر  قرض الحسنه  بانک 
 انتخاب مردم در میان بانک ها تبدیل شده است

»لطف اله سیاه کلی مرادی« نماینده مردم قزوین، 
آبیک و البرز نیز از این نمایشگاه دیدار و با فعالان 

اقتصادی حاضر در نمایشگاه گفت وگو کرد.
از مرز ۱۵ میلیون مشتری را تبریک  وی عبور 
گفت و بیان کرد: بانک قرض الحسنه مهر ایران به 
گزینه نخست انتخاب مردم در میان بانک ها تبدیل 

شده است.
با  رایگان  آموزشی  کارگاه های  نمایشگاه  این  در 
حضور استادان مطرح کشوری برای بازدیدکنندگان 
در حوزه های مختلف سرمایه گذاری و بورس نیز در 
نظر گرفته شده بود که با استقبال خوبی از طرف 

بازدیدکنندگان روبه رو شد.

رشد 3۲ درصدی پرداخت وام 
قرض الحسنه فرزندآوری در 

موسسه اعتباری ملل

در  فرزندآوری  الحسنه  قرض  وام  پرداخت   
موسسه اعتباری ملل 32 درصد رشد کرد.  به 
گزارش روابط عمومی موسسه اعتباری ملل: این 
موسسه در راستای افزایش جمعیت و حمایت 
از فرزندآوری در مرداد ماه، 4۱۱ فقره وام قرض 
الحسنه به مبلغ ۹00/243 میلیون ریال پرداخت 
کرد که از لحاظ تعداد  32 درصد و از لحاظ مبلغ 

30 رشد داشته است. 
ملل  اعتباری  موسسه  می افزاید  گزارش  این 
از ابتدای سال تا پایان مرداد ماه تعداد ۱48/۱ 
مبلغ  به  آوری  فرزند  الحسنه  قرض  وام  فقره 
پرداخت  متقاضیان  به  ریال  ۷00/680میلیون 

کرده است.

کار  همین  توتال  که  است  این  مهم  نکته  اما 
احداث سکوی فشارافزایی را که قرار بود برای ما 
انجام دهد در قطر اجرا می کند و بنا بر این است 
که در سال 2024 وارد مدار بهره برداری قرار گیرد 
برای  انرژی  تامین  امنیت  لحاظ  به  این بشدت  و 
ما مسئله ساز و فاجعه است زیرا با اجرای آن گاز 
بخش ایران هم مهاجرت کرده و سهم این کشور 
بالا می رود. البته فعلا به دلیل چاه هایی که حفاری 
مهاجرت  بیشتر  و  نگرفته  صورت  مهاجرت  شده 
داخل فازهای ایران است، اما بعد از بهره برداری 
از سکوهای فشارافزایی قطر این خطر ما را تهدید 
تامل  نباید  فشارافزایی  درمورد  بنابراین  می کند، 

کنیم و باید به سرعت این موضوع را حل کنیم.
ارزیابی  در  ایلنا،  با   گفت وگو  در  کاردر  علی 
اجرایی شدن پروژه فاز ۱۱ پارس جنوبی از ابتدا تا 
فاز های  بقیه  مثل  هم   ۱۱ فاز  کرد:  اظهار  اکنون 
در  و  شده  واقع  مشترک  مرز  در  پارس جنوبی 
اولویت تولید قرار داشته است، در دوره اول وزارت 
آقای زنگنه تمام فاز ها تعیین تکلیف شده و تا فاز 
در  کرد،  تغییر  دولت  که  بود  رفته  توسعه  به   ۹
دولت نهم و دهم سی ان پی سی به عنوان پیمانکار 
فاز ۱۱ انتخاب شد که البته به دلیل تحریم پروژه 
به  فاز ۱۱ در آن مقطع هم  بنابراین  را ترک کرد؛ 
توسعه نرسید البته ناگفته نماند همزمان فاز های 
دیگری بودند که در مدار توسعه قرار گرفتند، در 
دوره دوم وزارت آقای زنگنه تمامی فاز ها در سطوح 
استراتژی  و  گرفتند  قرار  توسعه  تحت  مختلف 
اولویت بندی تدوین شد و توسعه و بهره برداری از 
زیادی  میزان خیلی  به  فاز ۱4  از  غیر  فاز ها  همه 

سرعت گرفت.
سکوی فشارافزایی؛ یک ضرورت در پارس جنوبی

وی افزود: زمانی که برجام به امضا رسید تصمیم 
توسعه  کار  در دستور  ۱۱ هم  فاز  که  این شد  بر 
قرار گیرد و نکته مهم در کلیه فاز های پارس جنوبی 
بوده است،  فاز ۱۱ سکوی فشارافزایی  از جمله  و 
زیرا چاه ها دچار افت تولید شده بودند و رفته رفته 
مخزن توان خود را از دست می دهد، یعنی بزودی 
امکان برداشت به میزان کنونی را نخواهیم داشت؛ 
بنابراین جزء ضروریات و نیاز های اولیه برای تمامی 
فاز های میدان گازی پارس جنوبی استقرار سکوی 

فشارافزایی بوده است.
مدیر عامل اسبق شرکت ملی نفت ایران تاکید 
کرد: ما در آن زمان طبق برآورد ها به این نتیجه 
احداث  تکنولوژی  توتال  که شرکت  بودیم  رسیده 
سکوی فشارافزایی را در اختیار دارد و کنار توسعه 
فاز ۱۱ می تواند کار احداث این سکو را نیز اجرایی 
استاندارد  تیپ  در  باید   ۱۱ فاز  حال  هر  در  کند، 
توسعه پیدا می کرد، اما مهمترین مسئله این بود 

که توتال سکوی فشارافزایی را نیز مستقر کند.
زمانی تیپ استاندرد توسعه را هم بلد نبودیم

در  پروژه  اجرای  ابتدای  از  ما  شد:  یادآور  وی 
بلد  نیز  را  توسعه  استاندرد  تیپ  پارس جنوبی 
نبودیم آن زمان هم توتال فاز 2 و 3 را توسعه داد 
را توسعه دادیم  فاز یک  به طور موازی  نیز  و ما 
مثل  کار  اجرای  و  توسعه  نحوه  اطلاعات  کلی  و 
اکنون  و  گرفتیم  یاد  را  دریایی  سازه های  احداث 
موفق  بسیار  کار  استاندارد  تیپ  اجرای  در  ایران 
است، در مورد فاز ۱۱ قرار بود یک کار استاندارد 
اجرا شده، یعنی اقدامات مربوط به احداث چاه و 
تولید و برداشت و انتقال به خشکی صورت گرفته 
و در کنار آن فشارافزایی فاز اجرایی شود و ما یاد 

بگیریم و برای تمام فاز ها اجرایی کنیم.
چرا تولید افت می کند؟

سکوی  احداث  و  اجرا  کرد:  خاطرنشان  کاردر 
سرمایه بر  و  سنگین  بسیار  پروژه ای  فشارافزایی 
است یعنی 30 تا 3۵ میلیارد دلار منابع مالی نیاز 
دارد، اما یک ضرورت است و این سکو ها باید در 
غیر  در  پارس جنوبی مستقر شوند،  فاز های  اکثر 
از  را  پارس جنوبی  تولید  عمده  بخش  این صورت 
دست می دهیم و تولید و برداشت افت می کند.
وی گفت: در هر حال علیرغم قراردادی که با توتال 

و سی ان پی سی داشتیم متاسفانه با اعمال تحریم 
بنا  ما  پروژه خارج شد،  از  توتال  ترامپ  از سوی 
داشتیم که کار را با شرکت چینی جلو ببریم، اما 
و دانش سکوی  تکنولوژی  اعلام کردند  نیز  آن ها 
احداث سکوی فشارافزایی را در اختیار ندارند و در 
نظر داشتند در کنار توتال به این دانش دسترسی 
پیدا کنند بنابراین آن ها نیز با فاصله کمی از پروژه 
خارج شدند و ما تصمیم گرفتیم توسعه میدان را 
با پتروپارس منهای استقرار سکوی فشارافزایی جلو 

ببریم.
2024؛ آغاز مهاجرات گاز از ایران!

نظر  از  فشارافزایی  سکوی  داد:  توضیح  وی 
است  سکو هایی  از  بزرگتر  بسیار  دریایی  سازه 
تاکنون احداث کرده ایم و درواقع باید یک نیمچه 
اجرای  برای  ما  شود،  اجرا  و  احداث  پالایشگاه 
و  توتال  به  نیازی  تولید  استاندارد  حد  در  پروژه 
موضوع  نداریم  بین المللی  شرکت های  دیگر  یا 
از ضروریات  که  است  فشارافزایی  بر سر سکوی 
در  کشور  پروژه  اولین  عنوان  به  باید  و  است 
دستور کار قرار گیرد، چون گاز مسئله مهم کشور 
است و اگر نباشد تولید میدان به طور قطع افت 
می کند، بنابراین باید بروی 4 فاز فشارافزایی انجام 
کنیم. حفظ  کنونی  حجم  در  را  تولید  تا   دهیم 
 ۱۱ فاز  در  استاندارد  کار  اکنون  کرد:  بیان  کاردر 
انجام شده یعنی سکو مستقر شده و گاز همانند 
همه فاز های پارس جنوبی به سمت خشکی انتقال 

داده می شود، کار متفاوت این فاز نیز این بود که 
سکوی فاز ۱2 به فاز ۱۱ انتقال داده شد که البته 
مدتی سکو آسیب دید و تعمیراتی روی آن انجام 
شد، ولی در هر حال فاز ۱۱ به یک فاز استاندارد 
مثل بقیه فاز ها تبدیل شد و فقط موضوع اصلی نه 
تنها در فاز ۱۱ بلکه در تمام فاز های پارس جنوبی 
تولید  افت  از  جلوگیری  برای  فشارافزایی  سکوی 

است.
ماجرای فاز ۱۱؛ از زنگنه تا اوجی

گفتگو  در  نیز  آگاه  منبع  یک  ارتباط  همین  در 
هدف  اینکه  بیان  با  ایلنا،  اقتصادی  خبرنگار  با 
بوده  این  دولت ها  تمامی  در  پروژه  فنی  بخش 
که فاز ۱۱ در اسرع وقت به ثمر بنشیند و تولید 
داشته باشیم، اظهار داشت: قرارداد فاز ۱۱ بعنوان 
و  توتال  شرکت  با   ۹6 سال  در  مستقل  فاز  یک 
سی ان پی سی منعقد شد، آن زمان این فاز یک فاز 
مستقل بود یعنی قرار بود تمام تاسیسات از جمله 
هر دو سکو را خود پیمانکار بسازد، ۱2 حلقه چاه 
حفر شود و دو خط لوله مستقل داشته باشد تا 
پروژه تکمیل شود و گاز تولیدی به خشکی برسد، 
قرار بود یک خط لوله به فاز ۱2 و دیگری به فاز های 
6، ۷ و 8 متصل شود، اما با خروج ترامپ از برجام 
توتال و سی ان پی سی از قرارداد خارج شدند و بنا 
بر این شد که پروژه را پتروپارس به تنهایی جلو 
پیمانکار  دست  پروژه  تا صد  اکنون صفر  و  ببرد 

ایرانی است.

انتقال سکوی فاز ۱2 به ۱۱ نقشه دولت روحانی 
بود

تاکنون   ۹3 سال  از  داد:  ادامه  آگاه  منبع  این 
فاز ۱2 همین  از  یعنی طی مدت ۹ سال گذشته 
اکنون  و  کرده ایم  تولید  را  یک پنجم  اندک  میزان 
از  یعنی  ندارد،  اقتصادی  فاز صرفه  این  از  تولید 
3 بلوک فاز ۱2 یک بلوک )C ۱2( غیرتولیدی شده 
احداث  چاه  بخواهیم  آینده  در  اینکه  مگر  است، 

کنیم.
مشکلات  پروژه  این  حال  هر  در  وی؛  گفته  به 
عدیده ای داشت از جمله اینکه شناور اوشنیک در 
آب های روسیه توقیف بود، ضمن اینکه انتقال یک 
و  بوده  یونیکی  کار  دیگر  فاز  به  فاز  یک  از  سکو 
در تمام دنیا بی نظیر بود، بنابراین کار با سختی 

فراوان انجام شد.
این منبع آگاه در ادامه بیان داشت: در حال 
حاضر سکوی A ۱۱ نیز در مرحله مناقصه است و 
قرار است از سکوی فاز A ۱۱ دوارزده حلقه چاه و 
28 میلیون متر مکعب تولید داشته باشیم و از ۱۱ 
A هم دوازده حلقه چاه 28 میلیون متر مکعب 
در روز تولید و برداشت داشته باشیم اکنون از 
B ۱۱، سه حلقه چاه وارد مدار شده است و 2۵0 
میلیون فوت مکعب که معادل یک چهارم ظرفیت 
بار  ماه یک  و هر 3  تولید می شود  سکو است، 
یک چاه دیگر وارد مدار و به ظرفیت تولید اضافه 

می شود.

بانک مرکزی اعلام کرد: جلسه مجمع عمومی فوق العاده جامعه 
سایر  و  جدید”  اساسنامه  “تصویب  جلسه  دستورات  با  صرافان 
موارد در اختیار مجمع با محوریت “افزایش نقش جامعه صرافان” 
بانک  اعلام  طبق  شد.  برگزار  صرافان  از  کثیری  جمع  حضور  با 
مرکزی این جلسه در راستای آگهی دعوت انتشار یافته در روزنامه 
“تصویب  موضوع  با  سال جاری  یکم شهریورماه  در  کثیرالانتشار 
اساسنامه جدید” و سایر مواردی که در حیطه اختیارات مجمع 
عمومی فوق العاده است، برگزار شد.در این جلسه با انتخاب هیئت 
رئیسه مجمع توسط اعضا، اساسنامه جدید مورد تایید بانک مرکزی 

با رای قاطع به تصویب اعضای جامعه صرافان رسید.

در اساسنامه جدید ضمن تغییر اصلاحات لازم، عنوان کانون 
همچنین  یافت،  تغییر  صرافان”  “جامعه  به  ایرانیان  صرافان 
منظور  به  قبلی  اساسنامه  در  صرافان  گانه   ١٠ فعالیت  دامنه 
افزایش نقش و همکاری جامعه صرافان با بانک مرکزی به ١۵ 
مورد در اساسنامه جدید تغییر یافت.با برگزاری مجمع عمومی 
فوق العاده و تصویب اساسنامه جدید که با رویکرد حمایت بانک 
مرکزی از صرافی های قانونمند برگزار شد ضمن افزایش تعاملات 
سایر  برگزاری  فرآیند  مرکزی؛  بانک  با  صرافان  جامعه  سازنده 
مجامع جامعه صرافان ایران تسهیل و نقش سازنده این صنف 

در بازار ارز کشور تقویت گردید.

از توتال تا خلاء سکوی فشارافزایی در پارس جنوبی و نقشه های دولت یازدهم

داستان پرماجرای فاز ۱۱ 
مدیر عامل اسبق شرکت ملی نفت ایران اخیرا اظهار داشته است که: توتال طراحی را انجام داده بود پتنت های اسناد و پکیج های مناقصه را تهیه کرد، نقشه 
ساخت را داده و دکل حفاری  برای کار آماده بود، وقتی این شرکت فرانسوی از پروژه خارج شد پتروپارس همین نقشه را بدون سکوی فشارافزایی اجرا کرد، 

بعبارت دیگر اقدامات اساسی و تکنیکی انجام شده و مشکلی نیست.

تقویت نقش صرافان در بازار ارزاساسنامه جدید صرافان تصویب شد

اجرا و احداث 
سکوی 

فشارافزایی 
پروژه ای بسیار 

سنگین و 
سرمایه بر است 
یعنی 30 تا 35 

میلیارد دلار 
منابع مالی نیاز 

دارد، اما یک 
ضرورت است و 
این سکو ها باید 
در اکثر فاز های 

پارس جنوبی 
مستقر شوند

قیمت برنج پاکستانی برند نفیس به کیلویی ۷۵ هزار تومان رسیده و معادل برنج نیم 
دانه طارم، فجر و ندا فروخته می شودقیمت برنج خارجی درجه یک شهریور پارسال 
براساس آمارهای رسمی نهایتا کیلویی 46 هزار تومان بوده، اما درعرض یک سال این 
عدد از مرز کیلویی ۷0 هزار تومان عبور کرده است.داده های مرکز آمار نشان می دهد یک 
سال قبل برنج خارجی درجه یک به طور متوسط 40 هزار تومان به فروش می رسیده و 
کف قیمت برنج خارجی درجه یک کیلویی 3۵ هزار تومان بوده است. الان برنج پاکستانی 
نفیس کیلویی ۷۵ هزار تومان فروخته می شود. خرید برنج پاکستانی طبیعت کیلویی 
۷4 هزار تومان خرج برمی دارد و قیمت برنج پاکستانی بیتمز به کیلویی ۷3 هزار تومان 

رسیده است.
قیمت برنج پاکستانی نفیس در کیسه ۱0 کیلویی به ۷۵0 هزار تومان رسیده است. 
یعنی کیلویی ۷۵ هزار تومان قیمت دارد و معادل برنج های نیم دانه طارم، فجر، عنبربو، 
ندا و بقیه برنج های ارزان قیمت ایرانی فروخته می شود. همین برنج پاکستانی برند نفیس 
ابتدای سال کیلویی 60 هزار تومان قیمت داشت و شهریور پارسال آن را کیلویی 43 هزار 
تومان می فروختند. یک سری از خریداران قبلی برنج پاکستانی نفیس آن را بهترین گزینه 
پاکستانی بازار معرفی می کنند، اما مثلا آنطرف بخشی از خریداران برنج پاکستانی نفیس 
از عطر و اندازه آن بعد از دم کردن راضی نبودند.قیت برنج پاکستانی طبیعت به کیلویی 
۷4 هزار تومان رسیده است. چون کیسه ۱0 کیلویی آن را ۷40 هزار تومان می فروشند که 
این عدد 30 هزار تومان بیشتر از ماه قبل است و وقتی مثلا به ابتدای سال نگاه می کنیم، 
پی به چهش 2۵ درصدی قیمت آن می بریم. فروردین امسال همین کیسه ۱0 کیلویی برنج 
پاکستانی طبیعت ۵۹0 هزار تومان – کیلویی ۵۹ هزار تومان- ارزش داشته است.برنج 
پاکستانی بیتمز یکی دیگر از کیسه های گرانقیمت خارجی در خرده فروشی هاست. کیسه 

۱0 کیلویی آن را ۷30 هزار تومان می فروشند تا ارزش هر کیلو از آن را معادل ۷3 هزار 
تومان درنظر بگیریم. البته منظورمان کیسه های آبی رنگ برند بیتمز است که به اسم برنج 
سفید پاکستانی فروخته می شود وگرنه کیسه ۱0 کیلویی برنج پاکستانی بیتمز به اسم برنج 
سوپرکرنل ۷۱۵ هزار تومان قیمت دارد.قیمت برنج پاکستانی خوشبخت به کیلویی ۷۱ هزار 
تومان رسیده است. کیسه های قرمزرنگ و ۱0 کیلویی آن را در فروشگاه های زنجیره ای و 
خرده فروشی ها ۷۱0 هزار تومان می فروشند که این عدد نسبت به هفته های قبلی تفاوتی 
ندارد، اما درمقایسه با ابتدای سال شاهد جهش تقریبا 2۵ درصدی قیمت برنج پاکستانی 
خوشبخت هستیم. یک سری از خریداران قبلی برنج پاکستانی خوشبخت می گویند، نباید 
از عطر و طعم آن انتظار زیادی داشته باشیم و بخشی از آن ها ترکیب برنج پاکستانی 

خوشبخت را با نمونه های ایرانی توصیه می کنند.
خرید برنج پاکستانی ستایش کیلویی 60 هزار تومان خرج برمی دارد. در نیمه شهریور 
امسال کیسه های ۱0 کیلویی برنج پاکستانی ستایش را 600 هزار تومان می فروشند که این 
عدد نسبت به ابتدای سال حدود پنج درصد، اما درقیاس با شهریور پارسال تقریبا 3۵ 
درصد بیشتر است. کامنت های خریداران قبلی برنج پاکستانی ستایش تاحدود زیادی 
متفاوت است. بخشی از آن ها از عطر و طعم برنج پاکستانی ستایش نوشتند و آن را 
با نمونه های ایرانی مقایسه کردند و آنطرف یک سری از خریدارن اساسا از خریدشان 

منصرف شدند.
برنج پاکستانی برند بابک هم کیلویی 60 هزار تومان قیمت دارد. الان کیسه های ۱0 
کیلویی آن را 600 هزار تومان می فروشند و بدنیست بدانید شهریور ۱40۱ یعنی یک سال 
قبل همین کیسه تقریبا 4۱6 هزار تومان قیمت داشته است. به این ترتیب در عرض یک 
سال نزدیک 4۵ درصد به قیمت برنج پاکستای بابک اضافه شده است. برنجی که مثل 

اکثر برنج های گرانقیمت خارجی در دسته برنج های دانه بلند قرار می گیرد و به اسم برنج 
سوپرباسماتی فروخته می شود.

قیمت جدید برنج خارجی اعلام شد


